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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Od lat pozostaje nierozwi¹zany problem tak zwanych mieszkañ zak³adowych. Wielokrotnie podejmo-

wano próby legislacyjne, aby ujednoliciæ porz¹dek prawny, ale takie dzia³ania nigdy nie przynios³y ocze-
kiwanego efektu. Problem dotyczy przekszta³ceñ w³asnoœciowych pracowniczych mieszkañ
zak³adowych pozostaj¹cych w zarz¹dzie Skarbu Pañstwa. We wprowadzonej w roku 2000 ustawie po-
dzielono najemców na dwie kategorie: tych, których budynki zosta³y przekazane gminom, miastom
przed uchwaleniem ustawy oraz na tych, których budynków nie sprzedano i którzy otrzymali prawo
pierwszeñstwa wykupu mieszkañ z bonifikat¹. Wieloletnich mieszkañców lokali bardzo czêsto nie staæ
na wykup u¿ytkowanych mieszkañ po cenach wolnorynkowych ze wzglêdu na ich niskie dochody.
Wœród najemców istnieje du¿e zainteresowanie wykupem mieszkañ, jednak ceny proponowane przez
gminy znacznie przewy¿szaj¹ mo¿liwoœci finansowe mieszkañców.

W zwi¹zku z powy¿szym pragnê zadaæ Panu Ministrowi nastêpuj¹ce pytania.
1. Czy planuje Pan podj¹æ dzia³ania legislacyjne prowadz¹ce do uregulowania sytuacji prawnej na-

jemców by³ych mieszkañ zak³adowych?
2. Czy planowane zmiany legislacyjne pozwol¹ na to, aby nabywanie na preferencyjnych zasadach mie-

szkañ zak³adowych wybudowanych ze œrodków Zak³adowego Funduszu Mieszkaniowego utworzonego na
mocy ustawy z dnia 17 lutego 1961 r. lub z dotacji bud¿etowych stanowi³o czêœæ wynagrodzenia za pracê?

Z powa¿aniem
Waldemar Kraska




